
Değerli Okuyucular,

Olimpiyat Oyunları tamamlandı ve sıralamada iyi 

bir yer edinemedik. Paralimpik Olimpiyat Oyunlarında 

durumumuz daha iyi idi ama genel olarak baktığımızda 

ölçüt madalya sayısı ise, başarıyı etkileyecek olan diğer 

paydaşlar gibi spor bilimciler olarak bizler de sınıfta kaldık. 

Bu nedenle, çuvaldızı kendimize nasıl batıracağımız 

konusunda derin düşünmemiz gerekir çünkü özellikle 

spor bilimlerinin performans sporunun geliştirilmesi 

ile doğrudan ilgilenen çalışma gruplarının daha fazla 

sayıda ve etkili çalışmalar yapıp önerilerde bulunmaları 

gerekmektedir. Bu da ulaşılacak hedef/lere yönelik yoğun 

bir çalışma temposu gerektirecektir. Bu yapıldığında eğer 

6-8 yıl sonra madalya sayımızda belirgin artış olur ve 

dünyanın her yerinden organizasyonlar, antrenörler ve 

spor bilimcilerin gelip “Bunu nasıl başardınız? Bizimle de 

paylaşır mısınız?” dedikleri an kendimizi hedefe ulaşılmış 

ve başarılı olmuş sayarız. Yoksa artı eksi dört-beş madalya 

değişimi evrenselde çok fazla iz bırakmayacaktır.

Sözü edilenleri başarmak için sanırım öncelikle 

ülkemizdeki Spor Yüksekokulları’ndan yeterliğe sahip 

olanların fakülteye dönüştürülüp yeniden yapılandırılması 

ve belli bölgelerde Spor Bilimleri Enstitüleri’nin kurularak 

sorun odaklı derinlikli araştırmaların yapılması ve 

araştırma sonuçlarının pratiğe aktarılması gerekir. Bu 

bağlamda ayrıca, spor federasyonlarının; kendi özel 

alanlarına uygun antrenörleri seçip bütün masraflarını 

karşılayarak var olan anabilim dalları ve kurulacak olan 

enstitülerde tezsiz ve tezli yüksek lisans yapmaları 

sağlanabilir. Bu yaklaşım, gelecek için ülkemiz adına 

önemli bir çığır açabilir.  

Diğer yandan, araştırma sonuçlarının pratiğe 

aktarılması ile birlikte araştırma sonuçlarının 

dönüştürülmesi de gerekir. Çünkü, araştırma yapmanın 

amaçlarından birisi onları bilim dünyası ve toplumla 

paylaşmaktır. Kabul edelim ki spor bilimleri camiası olarak 

yazı yazma konusunda biraz üşengeç davranmaktayız. 

Nedenini bilemem ama kongre kitaplarını incelediğimizde 

her yıl ortalama 500-600 bildirinin sunulduğunu 

görüyoruz ancak bunların büyük bir bölümü makaleye 

dönüştürülmüyor. Oysa, kongrede elde edilen geri 

bildirimlerle birlikte sunumların geliştirilip alanımızdaki 

dergilere gönderilmesi gerekir. 

Bu sayıda dört farklı makale bulacaksınız. 

Bunlar: “Futbol Yetilerine İlişkin Dereceleme Ölçeğinin 

Güvenirliğinin Genellenebilirlik Kuramına ve Klasik 

Test Kuramına Dayalı Olarak Karşılaştırılması, Sporda 

İmgeleme Envanterinin Türk Sporcular için Uyarlanması, 

Üniversite Öğrencilerinin Serbest Zaman Katılımlarına 

Göre Algılanan Özgürlük, Sağlıklı Büyüme için Okul Öncesi 

Dönemdeki Çocuklarda Hareket ve Fiziksel Aktivite”dir. 

Spor Bilimlerinin çoklu çalışma alanlarına sahip olması 

farklı alt alanlardan makalelerin bir arada yayımlanması 

kaçınılmaz olmaktadır. Umarız ki zaman içerisinde 

ülkemizde de alt alan dergileri yayımlanarak sadece o 

alana ait makaleler üretilir.  
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